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در فاصله چند روز مانده به شروع جام  در فاصله چند روز مانده به شروع جام  

جهانی؛جهانی؛

جام جها�ن مسابقات  جام جها�ن پخش  مسابقات   پخش 

در سینماها جدی استدر سینماها جدی است  ؟؟

با حداقل هفت تغییر ؛

ترکیب ایده آل ایران برای بازی مقابل ولز  چگونه خواهد بود؟

آرژانتین یک - عربستان ۲؛

  نخستین شگفتی 
جام  در ورزشگاه لوسیل

د قیقه  د قیقه  ۹۹    ،،  تسلیم  و   شکست  تسلیم  و   شکست

 » » کی روش  کی روش «« و هیجانی که و هیجانی که
پایدار  نیست پایدار  نیست ؛؛

ءء

ءء

 رونالدو: علاقه من به منچستریونایتد
 و هوادارانش هرگز تغییر نخواهد کرد

برگه طلاق امضا شد!
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ن ذره ب�ی

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا بویژه بسیجی »مهدی تیموری« 
از گردان حضرت علی اکبر لشـــکر۱۰ سیدالشـــهداء علیه السلام 
کـــه بـــه مقام شـــامخ شـــهادت نائل گشـــت را گرامی مـــی دارد

خبر

در هیئت دولت انجام شد؛

تمدید مصوبه تغییر ساعات کار 
دستگاه های اجرایی مستقر در 

تهران تا پایان سال جاری
به  که  دولت  یکشنبه  روز  بعدازظهر  جلسه  در 
جمهور  رئیس  رئیسی  ابراهیم  سید  ریاست 
منتخب  استاندار  به  وزیران  هیئت  شد،  برگزار 
کشور  وزارت  پیشنهاد  با  داد.  اعتماد  رأی  تهران 
به  فخاری  علیرضا  وزیران،  هیئت  تصویب  و 
عنوان استاندار تهران تعیین شد. از جمله سوابق 
به  می توان  فخاری  علیرضا  اجرایی  و  مدیریتی 
تهران،  استاندار  معاون  چون  مسئولیت هایی 
فرماندار شهرستان دماوند، رئیس سازمان املاک 
وزارت  نماینده  و  تهران  شهرداری  مستغلات  و 
کشور در کمیسیون ماده )۹۹( قانون شهرداری ها 
اشاره  و مسکن  زمین  ملی  مدیرعامل سازمان  و 
توجه  با  وزیران  هیئت  ادامه  در  همچنین  کرد. 
دولت  مصوبه  اجرای  از  ناشی  مثبت  نتایج  به 
کار  ساعات  شناورسازی  طرح  اجرای  درخصوص 
با تمدید  دستگاه های اجرایی مستقر در تهران، 

مصوبه مذکور تا پایان سال ۱۴۰۱ موافقت کرد.

برای نخستین بار در بیش از 30 سال گذشته؛

 ۴ واحد جدید به
 سیستم اندازه گیری اضافه شد!

برای نخستین بار در بیش از ۳۰ سال گذشته، واژه 
های جدیدی به طور رسمی به سیستم بین المللی 
واحدها )SI( افزوده شده اند که »رونا«، »کوئتا«، 
»رونتو« و »کوئکتو« نام دارند. چهار پیشوند جدید 
ron�( »رونتو« ،)quetta( »کوئتا« ،)ronna )»رونا« 

to( و »کوئکتو« )quecto( طیفی از اعداد را نشان 
به  تا   SI اند.  نداشته  نامی  تاکنون  که  دهند  می 
حال از ۷ واحد اندازه گیری مانند متر استفاده می 
کرد که می توان پیشوندهای مختلفی )مانند کیلو( 
به آن اضافه کرد تا مقدار کم یا زیاد این واحدها را 
نشان دهد. به این ترتیب درک ارقام بهتر و ساده 
تر بود. بنابراین ۶۴۹۰۰۰۰۰۰ بایت به ۶۴۹ گیگابایت 
یا ۰.۰۰۱ متر به یک میلیمتر تبدیل می شود. اما 
برای  برای شمارش هستند.  فقط  نام های جدید 
نمی  استفاده  آنها  از  زیاد  که  تری  طولانی  ارقام 
از  شوند اختصار علمی در نظر گرفته شده است. 
سوی دیگر ارقام خیلی خلاصه نشان دهنده تعداد 
معنای  به   ۹ توان  به   ۱۰ بنابراین  صفرها هستند. 
۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰ یا ۱۰ به عنوان -۶ به معنای ۰.۰۰۰۰۰۰۱ 
کمی  علمی  مقالات  در  ارقام  این  نوشتن  است. 
گیج کننده است. همزمان با پیشرفت های فناوری 
تعداد ارقام طولانی که در مقالات به کار می روند 
نیز بیشتر می شود بنابراین به پیشوندهای جدید 
نیاز است و در واقع این موضوع انگیزه اصلی برای 
حال  در  است.  ها  داده  جدید  پیشوندهای  ایجاد 
در  شده  مصرف  و  ایجاد  های  داده  حجم  حاضر 
جهان تا زتا بایت )۱۰ به توان ۲۱( اعلام شده است 
یوتابایت  واحد  براساس  فقط  آن  از  فراتر  ارقام  و 
می  داده  نشان   ۲۴ توان  به   ۱۰ یا   )yottabyte(
شوند. در هفته گذشته کنفرانس عمومی اوزان و 
اندازه گیری ها )CGPM( نمایندگان سراسر جهان 
 SI رای به معرفی چهار پیشوند جدید در سیستم
دادند. اکنون به طور رسمی ۱۰ به توان ۲۷ رونا و ۱۰ 
به توان ۳۰ کوئتا نامیده می شوند. از سوی دیگر 
۱۰ به توان -۲۷ رونتو و ۱۰ به توان -۳۰ نیز کوئکتو 

نام گرفته اند.

و  رکود  دستخوش  سال ها  این  در  خانگی  لوازم  بازار 
افزایش قیمت های متعدد شده است، این رکود نه به نفع 
تولیدکننده است و نه به نفع فروشنده و خریدار. بازاری 
از قبل خواهد شد و فعالان در  روز کم رونق تر  که هر 

این حوزه متضرر. در حال حاضر میزان فروش لوازم 
خانگی در کشور به شدت کاهش یافته است و رکود 
همواره  که  حضور  امین  بازار  حکمفرماست.  بازار  بر 

انبوهی از جمعیت در آنجا به دنبال خرید جهیزیه و 
لوازم خانگی بودند این روزها خلوت تر از هر زمان 

دیگری است؛ نو کردن لوازم خانه و یا ازدواج 
خوشحال   دیگر  ایرانی  خانواده های  برای 
کننده نیست بلکه به کابوس های شبانه  
آنها بدل شده است؛ نه تنها خانواده های 
لوازم  تعویض  در  روزها  این  ایرانی 
خانه ناتوان شده اند بلکه از کار افتادن 
ماه ها  برای  خانگی  لوازم   از  قطعه ای 
برهم می زند.   را  دخل و خرج خانواده 
و  تورم  اقتصادی،  شرایط  به  توجه  با 

خریداران  استقبال  قیمت ها،  افزایش 
بازار در  این  کاهش چشمگیری داشته و 

رکود فرو رفته است. 
در  آنکه  مگر  خرند،  نمی  خانگی  لوازم  مردم 

شرایط اجبار قرار بگیرند. برخی منتظر به ثمر رسیدن 
مذاکرات و ارزانی دلار و کاهش قیمت لوازم خانگی در 

کنار واردات رسمی این کالاها هستند و برخی دیگر، 
به  آمده که خیلی  پایین  آن قدر  قدرت خریدشان 
سمت خرید این کالاها نمی روند مگر اینکه مجبور 

باشند. فروشندگان می گویند که بازار سوت و کور و آرام 
است و بسیاری از مشتریان بیشتر تماشاچی هستند تا 
خریدار. دولت هم که به دنبال قیمت گذاری های دستوری 
در صنایع مختلف می رود و خیلی کاری به تامین مواد 
اولیه این صنایع ندارد. به راستی ریشه گرانی انواع لوازم 
خانگی از کجاست؟ چرا بسته های تشویقی و حمایتی 
لوازم خانگی توسط زوج های جوان و  انواع  برای خرید 
خانواده های ایرانی در نظر گرفته نشده است؟ دلایل زیادی 
برای رکود در بازار لوازم خانگی از سوی مسئولان و فعالان 
این حوزه مطرح شده که شاید بتوان گفت افزایش قیمت 
لوازم خانگی ناشی از رشد نرخ ارز مهمترین علت کاهش 

قدرت خرید مردم و خلوتی بازار است.
رفع این مشکل چند راهکار اصلی دارد که یکی از آنها 
جلوگیری از قاچاق است. در شرایطی که کشور زیر سایه 
تحریم های سنگین به سر می برد، به نظر می رسد حجم 
است  داشته  توجه ای  قابل  رشد  خانگی  لوازم  قاچاق 
که وقوع این اتفاق ناشی از عدم برنامه ریزی مسئولان 
بازار لوازم خانگی است.  از تولید ملی در  برای حمایت 
همچنین رشد ۵۷ درصدی حقوق و دستمزد کارگران و اخذ 

تعرفه های گمرکی بر مبنای ارز نیمایی به تولید کنندگان 
آسیب جدی وارد می کند  زیرا ثبت سفارشات مواد اولیه 
و تجهیزات صنعت لوازم خانگی کمتر شده و این می 
تواند نشانه ای از کاهش تولید لوازم خانگی برای آینده 
باشد و از آنجایی که دولت وعده افزایش تولید و عرضه 
با  اتفاقات می تواند مغایر  لوازم خانگی داده بود، این 
برنامه های کلان این صنعت باشد و شاید همین مساله 

منجر به افزایش قاچاق کالاهای این صنعت برای تامین 
نیاز داخلی باشد. 

با توجه به تولید لوازم خانگی بیش از میزان نیاز کشور، 
صادرات این محصولات و برقراری روابط حسنه تجاری 
به ویژه با کشورهای منطقه و همسایگان باید به عنوان 
راهکار دوم در دستور کار قرار بگیرد و اما راهکار مهمتر، 
و  بلندمدت  در  مردم  سرانه  درآمدهای  افزایش  لزوم 
ارتقای قدرت خریدشان است. قطعا گرانی تولید داخلی 
و دستوری شدن بازار برندهای ایرانی، باعث مزیت رقابتی  
برای اجناس قاچاق خواهد شد، زیرا فروشندگان زمانی که 
قیمت کالاها و برندهای داخلی از حدی فراتر رود، به  ناچار 
به فروش کالاهای غیر رسمی روی خواهند آورد. چون 
کالاهای غیرقانونی از پرداخت حقوق و عوارض گمرکی و 
سایر هزینه های متحمل بر تولید داخلی معاف هستند و 
چون به قیمت پایین تری عرضه می شوند، امکان مانور 
قیمتی بیشتری روی آن ها وجود دارد و با اختلاف قیمتی 
حاصل شده میان برند ایرانی و خارجی، کفه ترازو به سمت 
دیگر متمایل خواهد شد و همین مساله دوباره برندهای 
داخلی را تحت فشار قرار خواهد داد. حال در شرایط کنونی 

دستگاه های  نقش  شوم  پدیده  این  از  جلوگیری  برای 
اجرایی ذی ربط در مبارزه جدی تر با قاچاق بیش از پیش 
اهمیت دارد تا بتوان با حمایت از برندهای داخلی، در 
راستای توسعه و تنوع محصولات، کاهش قیمت ها و 
رسانیدن کالا به دست مصرف کنندگان برنامه ریزی کرد. 
مسئولان ذیربط از وزارت صمت تا ستاد تنظیم بازار باید بر 
اساس کار کارشناسی، تصمیم بگیرند. قیمت لوازم خانگی 
کالا به کالا فرق می کند، بنابراین بدون کار کارشناسی و 
از  نباید  اداره کرد.  را  بازار  به صورت دستوری نمی توان 
ذکر این موضوع مهم غافل شویم که رقابت بازار لوازم 
ارتقای  برای  به عنوان یک اصل مهم  باید  خانگی 
کیفیت محصولات این بازار در نظر گرفته شود 
در غیر اینصورت، شاهد وقوع رکود سنگین 
در خرید و فروش بازار لوازم خانگی ایرانی 

خواهیم بود. 
حالا در مقطع کنونی با عمیق تر شدن 
از  بسیاری  خانگی  لوازم  بازار  رکود 
فعالان بازار نگران تعطیلی برخی شعب 
فروشگاه های لوازم خانگی و بیکاری 
نباید  هرچند  هستند،  آن  از  ناشی 
فراموش کرد که اگر این اتفاق بیفتد در 
مرحله بعد شاهد تعدیل نیروی انسانی 
کارخانه های لوازم خانگی خواهیم بود و 
این موضوع در دو بعد می تواند تبعات منفی 
برای کشور داشته باشد؛ نخست اینکه نیروی 
متخصص پس از بیکاری از این صنعت مهاجرت 
می کند و بعد دیگر اینکه در شرایط کنونی که کشور با 
رکود مواجه است و مردم با بازار لوازم خانگی به نوعی 
قهر کرده اند، افزایش بیکاری می تواند تبعات شکننده 
ای برای کشور داشته باشد.  پیش بینی درستی از آینده 
اولیه  اما اگر دولت مواد  لوازم خانگی وجود ندارد  بازار 
مانند فولاد و محصولات پتروشیمی را با قیمت کمتری 
به تولیدکنندگان دهد و تسهیلات ویژه برای خرید لوازم 
خانگی در نظر بگیرد می توان انتظار چشم انداز بهتری 
را برای این بازار داشت. بی تردید ساماندهی بازار لوازم 
طریق  از  باید  که  است  دولت  اقدامات  گرو  در  خانگی 
و  محدودیت  تنها  نه  خانگی  لوازم  بازار  بر  ساماندهی 
انحصار را مدیریت کند بلکه باید شرایط نظارت بر قیمت 
در حق مصرف  طریق  این  از  و  کند  تغییر  گذاری هم 
کننده ها هم اجحافی نشود. شوربختانه چشم انداز های 
رقابت های  که  است  شرایطی  در  خانگی  لوازم  صنعت 
ناسالمی در این بازار و صنعت شکل گرفته است. به طور 
قطع صنعت لوازم خانگی ایران باید با مردم روراست باشد 
و در جایی که به واردات نیاز است باید شفاف گفته شود و 
مطابق با آن برای برآورده کردن نیاز های مردم عمل شود و 
جایی که امکان تولید داخلی وجود دارد هم اطلاع رسانی 
شود، زیرا در سال های اخیر عدم شفافیت درباره تولید 
ملی و ... باعث افزایش رکود بازار لوازم خانگی شده است. 

در حقیقت، شفافیت از الزامات بازار لوازم خانگی است.

»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛

چرا بازار لوازم خانگی به رکــود رسید؟
سارا نصرتی

»جعفر قادری« -عضو کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس- در انتقاد به عدم اجرای طرح 
کالابرگ، اعلام کرد که علت وقفه در انجام این 
طرح، نبود منابع مالی است نه زیرساخت. وی 
همچنین از وجود تناقض در تصمیمات در ایام 
ابتدا  دولت  کرد:  تاکید  و  برداشت  پرده  بودجه 

برای  را  مالی هر طرحی  پیامدهای  و  آثار  باید 
نیاز  اصلاحات  اگر  کند،  روشن  نگهبان  شورای 
بعید می دانم  کار شود.  به  بود، مجلس دست 
اجرای کالابرگ به دلیل نبود زیرساخت به تعویق 
افتاده باشد، اجرای طرح کالابرگ مستلزم تامین 
هزینه است. این امر تا حدودی بار مالی دولت را 

افزایش می دهد. اگر تعللی وجود دارد، به دلیل 
همین موضوع است. اگر دولت بخواهد کالابرگ 
بین مردم توزیع کند، باید مبالغ بیشتری نسبت 
به بودجه ای که اختصاص یافته، لحاظ کند. اگر 
کالابرگ منتفی شود، سیاست یارانه نقدی ادامه 

پیدا می کند.

»عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی« پاسخ داد؛

چرا اجرای طرح کالابرگ عقب افتاد؟

نقل قول

پوتین:پوتین: 

محضاطلاع

مهرداد تیموری

خبراول
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گزارش

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

مبنای انتخاب ریاست سازمان بورس چیست؟

اجتماعی
مرگ سالی ۲۵۰۰ تا ۳۶۰۰ بیمار نیازمند پیوند عضو

رئیس انجمن پیوند ایران گفت: آمار اهدای عضو با اینکه بالا است اما هنوز به سمت وضعیت قابل قبولی 
نیاز  پیدا نشدن عضو مورد  به دلیل  از هم وطنانمان  نفر  تا ۳۶۰۰  به گونه ای که سالانه ۲۵۰۰  نرسیده است؛ 
جان می دهند و این در حالی است که مطابق با آمار رسمی سالانه ۵ تا ۸ هزار مرگ مغزی در کشور داریم.

روز دوشنبه خبر استعفای رئیس سازمان بورس 
و انتخاب رئیس جدید منتشر شد؛ اما پس از 
اعلام  بورس  روابط عمومی سازمان  چندساعت 
انتخاب  می ماند.  بورس  در  عشقی  که  کرد 

ریاست سازمان بورس بر چه مبنایی است؟
از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
تجارت نیوز، بورس تهران دوشنبۀ پرحاشیه ای 
را پشت سر گذاشت. ابتدای صبح اعلام شد 
از  بورس  سازمان  رئیس  عشقی  مجید  که 
آن  از  پس  است.  داده  استعفا  خود  سمت 
عمومی  روابط  سلیمی زاده،  محمدهادی 
نیم  و   ۱۰ ساعت  کرد  اعلام  بورس  سازمان 
مشخص  بورس  سازمان  ریاست  وضعیت 
خبر   که  بود   ۱۱ ساعت  حوالی  شد.  خواهد 
پذیرش استعفای مجید عشقی منتشر شد. 
چند دقیقه پس از انتشار این خبر، اعلام شد 
که محمد رضوانی فر مدیرعامل فعلی ویتانا 

جایگزین عشقی می شود.
 ۱۲ ساعت  حوالی  و  گذشت  ساعت  یک 
توییتی  در  بورس  سازمان  عمومی  روابط 
نوشت که اکثریت قاطع اعضای شورای عالی 
مخالفت  عشقی  مجید  استعفای  با  بورس 

وی  ترتیب  بدین  و  کرده اند 
رئیس سازمان بورس و اوراق 
ماند.  خواهد  باقی  بهادار 
که  شد  نوشته  ادامه  در 
پذیرش  از  اعضا  اکثریت 
امتناع  استعفای ایشان 

کلیدی  اقدامات  برخی  احصاء  با  و  نموده 
سازمان بورس در دوران مدیریت ایشان نظیر 
شکستن انحصار در زمینه صدور مجوز های 
ریزساختار های  اصلاح  و  انسجام  مالی، 
ارتقای  کالا،  بورس  به  خودرو  ورود  بازار، 
و…  مظنه  عمق  نمایش  با  بازار  شفافیت 
خاطرنشان کردند انجام چنین امور بنیادی 
کم  بورس  سازمان  ادوار  در  یکسال،  ظرف 
اطلاع رسانی  مسأله  با  است.  بوده  سابقه 
بورس  سازمان  در  قطعیت  عدم  و  اشتباه 
بورس  سازمان  روابط  یعنی  نداریم.  کاری 
عشقی  مجید  استعفای  خبر  اول  وهله  در 
نوع  البته  کرد.  تکذیب  سپس  و  تأیید  را 
اطلاع رسانی نیز مهم است و سازمان بورس 
اطلاع رسانی  پایگاه  یعنی  اصلی  مرجع  از 
بازار سرمایه استفاده نکرد و دست به دامن 

توییتر شد.
به مساله اصلی یعنی انتخاب رئیس سازمان 
رسانه های  اخبار  در  دیروز  می رسیم.  بورس 
معتبر و رسمی کشور گفته شد که قرار است 
بورس  سازمان  مدیرعامل  رضوانی فر  محمد 
شود. اما سوال اصلی اینجاست که این مدیر 
یا  تحصیلات  آیا  دارد؟  بورس  با  رابطه ای  چه 
رزومه مرتبط بورسی در کارنامه خود دارد؟ 
کارنامه  باید  سؤال  این  به  پاسخ  برای 
کاری رضوانی فر را بررسی کنیم. محمد 
رضوانی فر از مدیران ستاد اجرائی فرمان 
امام بوده که پس از ۶ سال مدیرعاملی 
پخش البرز به شستا رفت و مدیرعامل 
تأمین  سرمایه گذاری  شرکت 
اجتماعی شد. در نهایت 
ویتانا  به  رضوانی فر 
مدیرعامل  و  رسید 
مدیره  هیأت  عضو  و 
او  شد.  شرکت  این 
و  کارشناسی  مدرک 
خود  ارشد  کارشناسی 
از  اقتصاد  رشته  در  را 
اخذ  صادق  امام  دانشگاه 

با  بازرگانی  مدیریت  دکترای  دوره  و  کرده 
گرایش رفتار سازمانی و منابع انسانی را نیز در 

دانشگاه علامه  طباطبایی گذرانده است.
شرکت  مدیره  هیأت  در  عضویت  همچنین 
آتیه  سرمایه گذاری  شرکت  پارسیان،  لیزینگ 
شرکت  شیمی،  صالحان  دارویی  شرکت  صبا، 
دارویی برکت، مؤسسه آموزش عالی نوآوران، 
دارویی  البرز، شرکت  و  آرین  بازرگانی  شرکت 
کیوان،  غذایی  صنایع  شرکت  دارو،  ایران 
خدمات  شهروند،  معین  تجارت  گسترش 
دارویی انصار درمان کوثر، ارزش آفرین سرمد، 
شرکت  تأمین،  دارویی  سرمایه گذاری  شرکت 
سرمایه گذاری تأمین اجتماعی، شرکت دارویی 
و بهداشتی لقمان از سوابق اوست. بررسی ها 
نشان می دهد که رضوانی فر تا به امروز تجربه 
نداشته  بورس  حوزه  در  خاصی  تخصص  یا 
است. یعنی قرار بود شورای عالی بورس فردی 
تخصصی  که  کنند  بورس  سازمان  رئیس  را 

بورسی ندارد.
درست است این مدیر روزمه اقتصادی پرباری 
دارد. اما در شرایط فعلی تحصیلات یا تجربه 
بازار  که  چرا  است.  مهم  بسیار  بورسی  کاری 
نزولی  روند  ماه   ۲۵ از  بیش  تهران  سرمایه 
اکنون  رفت.  آب  مردم  سرمایه های  و  داشت 
اگر رئیس سازمان بورس تغییر کند و مدیری 
شود،  بازار  این  وارد  بورسی  تخصص  بدون 
اعتماد  و  بورس  در  ماهیت سرمایه گذاری  به 
می شود.  وارد  سنگینی  ضربه  سهامداران 
انتصاب این مدیر بدون نگاه به سابقه مرتبط 
کاری می تواند به زیان اقتصاد کشور باشد. به 
طور کلی یک مدیر بدون تخصص ماه ها زمان 
با شرایط جدید  را  تا خود  دارد  نیاز  هزینه  و 
حوزه  برای  توسعه ای  برنامه  و  دهد  تطبیق 
به همین شکل  نیز  بورس  باشد.  خود داشته 
اما حساس تر است. دو سال تمام سرمایه های 
مردم در بورس سوخت و اکنون انتصاب بدون 
سرخ تر  را  بورس  دورنمای  می تواند  تخصص 
کند.حال باید منتظر ماند و دید چه بلایی سر 

بورس و ریاست آن می آید.

سازمان برنامه و بودجه در پاسخ به گزارش روزنامه تعادل با عنوان »اکران 
نمایش افزایش قیمت بنزین« اعلام کرد: به استناد ماده ۳۹ قانون برنامه 
ششم توسعه، قانون هدفمند کردن یارانه ها، تبصره )۱۴( قانون بودجه 
از فروش  سال ۱۴۰۱ کل کشور و قوانین بودجه سنواتی، منابع حاصل 
داخلی فرآورده های نفتی از جمله بنزین جزو منابع سازمان هدفمندسازی 
راستا  این  در  ندارد.  دولت  عمومی  بودجه  با  ارتباطی  و  بوده  یارانه ها 
تمامی منابع حاصل از فروش داخلی فرآورده های نفتی به حساب سازمان 
مصوب  ردیف های  اساس  بر  و  واریز  خزانه  نزد  یارانه ها  هدفمندسازی 
مصارف جدول تبصره )۱۴( قوانین بودجه سنواتی توسط سازمان برنامه 
قانونی  ردیف های  سایر  و  نقدی  یارانه  پرداخت  برای  کشور  بودجه  و 
تبصره مذکور تخصیص داده می شود. با توجه به موارد یاد شده دولت 
در صورت وجود کسری بودجه، برای تأمین آن در بودجه عمومی خود 
قانوناً اختیاری برای اختصاص منابع ناشی از فروش فرآورده های نفتی 
به درآمدهای عمومی دولت را ندارد. از طرف دیگر دولت برنامه ای برای 

اصلاح قیمت بنزین ندارد. 

در هفته های اخیر و همزمان با افزایش نوسانات ارزی، بانک 
مرکزی سقف تراکنش های خرید را از 50 میلیون تومان به 100 
میلیون تومان افزایش داد. با این مصوبه مشکل مشتریان 
رفع  تا حدودی  بانکی  کارت  از چند  در صرافی ها  ارز  خرید 
به  مرکزی  بانک  اقدام  این  ارز،  بازار  فعالان  گفته  به  شد. 
تسهیل خرید ارز و کم شدن صف های خرید مقابل صرافی ها 
صورتجلسه  یکمین  و  سی  در  مرکزی  بانک  کرد.  کمک 
در خصوص  مرکزی  بانک  عامل  هیئت   23/07/1401 مورخ 
تراکنش های  سازی  شفاف  دستورالعمل   12 ماده  موضوع 
بانکی اشخاص موضوع بخشنامه مورخ)11/11/1400(، حداکثر 
تراکنش خرید روزانه از هر کارت متعلق به مشتری حقیقی 
را به مبلغ یک میلیارد ریال افزیش داد. لازم به ذکر است که 
سقف مبلغ ارسال کارت بانکی، چه کارت خوان و چه درگاه 
پرداخت پانصد میلیون ریال بود و به یک میلیارد ریال رسیده 

و دو برابر شده است.

محض اطلاع نکته

سقف تراکنش های خرید بانکی 
۱۰۰ میلیون تومان شد

دولت برنامه ای برای افزایش 
قیمت بنزین ندارد

 

کاوش

مجله آمریکایی عنوان کرد؛

خودروهای قابل اطمینان کدامند؟
 Consumer نظرسنجی سالانه قابلیت اطمینان مجله
و  الکتریکی  خودروهای  که  داد  نشان   Reports
نظر  از  مشکل ساز  دسته  دو  سایز  فول  پیکاپ های 
قابلیت اطمینان بودند زیرا برندهای آسیایی بار دیگر 
نظرسنجی،  این  طبق  بودند.  برتر  کلی  رتبه بندی  در 
یا  خودروهای هیبریدی و سدان های سایز متوسط 
نظرسنجی  بودند.  اعتمادترین ها  قابل  جزو  بزرگ 
خودروهای  اطمینان  قابلیت  از  مجله  این  سالانه 
جدید، پیش بینی می کند که کدام خودروها بر اساس 
داده های جمع آوری شده، مشکلات کمتر یا بیشتری 
نسبت به رقبای خود به مالکان وارد می کنند و کارت 
امتیازی آن در بین مصرف کنندگان و مدیران صنعت 

تأثیرگذار است.
خودروهای برقی شرکت تسلا که این مجله بیشترین 
داده ها را از مالکان آن ها دریافت کرده است، همچنان 
و  رنگ  فرمان،  بدنه،  سخت افزاری  مشکلات  با 
مشکلات مرتبط با سیستم آب وهوا مواجه هستند 
اما بر اساس این نظرسنجی، پیشرانه های الکتریکی 
حال،  این  با  دارند.  اندکی  بسیار  مشکلات  آن ها 
چهار  خود  رتبه  تسلا  که  داد  نشان  نظرسنجی  این 
پله ارتقاء به رتبه ۱۹ در سال جاری و مرسدس بنز 
پنج جایگاه تنزل کرد تا کمترین اطمینان را در بین 
همه برندها داشته باشد. صاحبان خودروهای برقی 
دیگر سازندگان، مشکلات شارژ و باتری و همچنین 
کردند.  گزارش  را  الکتریکی  محرک  موتور  مشکلات 
از ۱۱ مدل خودروی الکتریکی، تنها چهار مدل دارای 

قابلیت اطمینان متوسط یا بهتر هستند.
لکسوس  و  تویوتا  نظرسنجی  این  در  برتر  برندهای 
بودند و هفت برند از ۱۰ برند برتر از ژاپن و کره جنوبی 
خودروسازان  به  متعلق  برندهای  میان  در  بودند. 
موتور  فورد  شرکت  به  متعلق  لینکلن  دیترویت، 
تنها یکی از ده ها برند برتر بود و جایگاه دهم را به 
موتورز  جنرال  برندهای  همه  داد.  اختصاص  خود 
و  کردند  Consumer Reports سقوط  رتبه بندی  در 
یازدهم قرار گرفت.  رتبه  رتبه در  بالاترین  بیوک در 
در بین برندهای استلانتیس، Ram در رتبه شانزدهم 
بالاترین رتبه را به خود اختصاص داد. این نظرسنجی 
نشان داد که ۹۴ درصد از خریداران احتمالی خودرو، 
در میان افزایش قیمت خودرو، قابلیت اطمینان را 

بسیار مهم می دانند.

»رییس مجتمع پتروشیمی شهید تندگویان«:

رکورد تاریخی تولید پلی اتیلن 
ثبت شد

رییس مجتمع پتروشیمی شهید تندگویان از ثبت 
رکورد تاریخی تولید ۷۵۶ هزار تن محصول در این 
از ابتدای امسال تاکنون خبر داد و اعلام  مجتمع، 
کرد: برنامه ریزی برای تولید تجاری هفت محصول و 

گرید جدید آغاز شده است.
»امین ملک زاده« با اشاره به ثبت ۲ رکورد تاریخی 
در  ترفتالات  پلی اتیلن  محصولات  تولید  زنجیره  در 
سال ۱۴۰۱ گفت: سال ۱۴۰۰ با تولید یک میلیون و 
۱۲۵ هزار تن محصول رکورد تازه ای در تاریخ تاسیس 
این شرکت پتروشیمی ثبت شد که این رکورد امسال 
بهبود یافته است.وی با اعلام اینکه از ابتدای امسال 
تا نیمه آبان ۷۵۶ هزار تن محصول در این پتروشیمی 
تولید شده که نسبت به مدت مشابه پارسال حدود 
۵۵ هزار تن افزایش یافته است، افزود: پیش بینی 
می شود با استمرار وضع موجود تا پایان سال ۱۴۰۱ 
رکورد تاریخی تولید بیش از یک میلیون و ۲۹۰ هزار 

تن محصول به ثبت برسد.

نقلقول
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گزارش

روز ســه شنبه آیین افتتاح نمایشــگاه دائمی پیشگیری از 
وقوع جرم استان البرز برگزار شد.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا، »حسین فاضلی 
هریکندی« - رییس کل دادگستری استان البرز- روز گذشته 
در آیین افتتاح نمایشــگاه دائمی پیشــگیری از وقوع جرم 
استان البرز که در فرهنگسرای غدیر منطقه اسلام آباد کرج 
برگزار شــد، با بیان اینکه اقدامات پیشــگیرانه و مقابله ای 
وظیفه دستگاه قضا و انتظامی است، اظهار داشت: در حوزه 
سرقت در سال ۱۳۹۸ میانگین پرونده های وارده در هر ماه 
بــه ازای هر ۱۰۰ هزار نفــر جمعیت ۸۷ فقره بوده در حالیکه 
متوســط کشوری ۷۵ پرونده بوده اســت. البرز ۱۲ پرونده از 
متوسط کشوری بیشتر داشته است، جایگاه استان البرز در 
تعداد پرونده های کشف سرقت نیز هشتم کشوری بود که 
بیانگر این است که کمترین کشف سرقت ها را داشته ایم.

رییس کل دادگســتری البرز به وضعیت سال ۱۳۹۹ استان 
اشــاره کرد و گفت: در این سال نیز تعداد پرونده های وارده 
۷۸ مورد در ماه بود که میانگین کشوری روی عدد ۸۰ مورد 
قرار داشت ؛ در این مدت زمان جایگاه البرز به رتبه ۱۲ رسید 
که نشــان از بهبود وضعیت اســتان داشته ضمن اینکه در 
سال ۱۴۰۰ نیز به تعداد ۷۰ پرونده در ماه رسیدیم که متوسط 
کشــوری ۷۸ پرونده بوده است. ســال گذشته رتبه البرز در 
تعداد پرونده های وارده سرقت به مراجع قضایی به جایگاه 
۱۹ جدول رســید، همزمان با کاهش پرونده های تشــکیل 
شده کشفیات سرقت هم با همکاری پلیس ارتقاء یافت به 
طوریکه در تعداد سرقت از جایگاه ۳۰ کشوری در سال ۱۳۹۸ 
به جایگاه ۲۰ در سال ۱۴۰۰ رسیدیم. همچنین در سال ۱۳۹۹ 
به نســبت سال گذشته هشت درصد کاهش ورودی پرونده 
های ســرقت را داشتیم ضمن اینکه در ضرب و جرح ناشی 
از نزاع و درگیری هم درسال گذشته به نسبت سال ۱۳۹۹، با 
۱۵ درصد کاهش همراه بوده در حالیکه متوسط یا میانگین 

پرونده های کشوری یک درصد بوده است.
کسب رضایت مردم هدف کارگزاران نظام است

رییس کل دادگســتری اســتان البرز در ادامه با بیان اینکه 
هــدف همه کارگزاران نظام و حکومــت که وظیفه خدمت 
به مردم را دارند آنجا امور محوله برای کســب رضایت مردم 
و اعتماد آن ها به نظام اســت، گفــت: جلب رضایت مردم 
بخشــی به عملکــرد ما مربوط می شــود و بخشــی نیز به 
انعکاس خدماتی اســت که فرزندان این مردم در قســمت 
هــای مختلف حاکمیتی اعم از دولتی، نظامی، انتظامی و 
نهادهای مختلف انجام می دهند. مردم بایستی در جریان 
خدمات فرزندانشــان قرار گیرند تا با آشنایی با این اقدامات 
مردم از حقوقشــان محقق شــود ضمن اینکه اطلاع رسانی 
اقدامات قوه قضاییه از تاکیدات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
اســت. دستگاه قضا در خیلی از کشــورها به نحوی واقعی 
خدمات ندارند، خدمات در دولت و نظام اســلامی ایران به 

صورت مناسب منعکس نمی شود که ریاست قوه قضاییه بر 
انعکاس خدمات این قوه تاکید دارد و افتتاح این نمایشگاه 

نیز در راستای تکالیف ما است.
 تمام دستگاه ها در پیشگیری از وقوع

 جرم دخیل هستند
رییس کل دادگستری اســتان البرز با بیان اینکه پیشگیری 
از وقوع جرم یکی از وظایف قوه قضاییه اســت، گفت: هیچ 
دستگاهی نیست که وظیفه ای در این موضوع نداشته باشد 
و پیشگیری یک کار جمعی اســت. راه اندازی مرکز مشاوره 
خانواده و تشکیل قرارگاه های مختلف در قالب پیشگیری از 
وقوع جرم از جمله این اقدامات اســت. تشکیل قرارگاه های 

صیانت از بیت المال و مقابله با تغییر کاربری اراضی، قرارگاه 
پیشگیری و مقابله با جرایم خاص، قرارگاه پیشگیری و مقابله 

با سرقت از جمله این قرارگاه ها می باشد.
البرز رتبه اول کشوری در نزاع و درگیری را داشت

ســردار »عباســعلی محمدیان« -فرمانده انتظامی اســتان 
البرز- نیــز در این آیین گفت: برای نیــروی انتظامی بیش 
از ۷۰۰ ماموریت تعریف شــده اســت که دو/ ســوم آن ها ، 
ماموریت های ایجابی و خدماتی است و یک / سوم آن ها 
ماموریت های اصلی است. حجم ورودی ها باعث می شود 
که از یکسری ماموریت های اصلی باز بمانیم که مهمترین 
راهکار پیشــگیری و آموزش مردم اســت و اگر مردم بدانند 
اطرافشان چه می گذرد و باتهدیدات رفتار مناسب را داشته 
باشند ورودی ها کاهش می یابد و جامعه سرحال و شاداب 
می شــود. در سال های گذشــته اقدامات خوبی در نتیجه 
همراهی و همکاری تمام دستگاه ها داشته ایم، سال های 
گذشــته البرز در حوزه های نزاع و درگیری رتبه اول کشور را 
از نظر تعداد و نرخ وقوع داشــت که چند برابر کشــوری بود 
به طوریکه در سال های گذشته این اتفاقات و همراهی ها 
باعث شد که طی دو سال گذشته به ترتیب ۵۹ و ۶۴ درصد 

کاهش وقوع این جرایم را شاهد باشیم.
محمدیان با اشــاره به اینکه پلیس از ســال های گذشــته 
احســاس کرد که باید در حوزه های اجتماعی نیز وارد شود، 
گفــت: ورود در موضوعات خانوادگی ، نزاع و درگیری ها از 
جمله اقدامات به شــمار می رود به طوریکه سال گذشته از 
۱۳ هزار و ۲۲۹ پرونده که به رده های مشاوره در کلانتری ها 
وارد شــد ۷۴ درصد آن ها منتج به سازش شد. این عملکرد 
باعث شــد پرونده تشکیل نشود، تحقیقات نداشته باشیم، 
پیگیــری برای دلایل و مدارک نباشــد کــه در نهایت تمام 
ایــن ها منجر به این شــد که با کاهــش هزینه ها و صرفه 
جویی روبرو شــویم. در حوزه مبارزه با مواد مخدر در استان 

نمایشگاه دائمی داشتیم و به دنبال آن هستیم تا در حوزه 
فضای مجازی نیز نمایشگاهی راه اندازی کنیم، راه اندازی 
نمایشــگاه پیشــگیری از وقوع جرم نیز کار خوبی است اما 

باید تعداد آنها افزایش یابد.
 جلوگیری از آسیب های اجتماعی هزینه سنگینی

 صرف می کند
»اســماعیل نوروزی« -مشــاور ارشــد معــاون اجتماعی و 
پیشــگیری از وقــوع جرم قوه قضاییه- نیــز در این آیین با 
گرامیداشت فرارسیدن هفته بسیج گفت: اطلاق واژه شجره 
طیبه به بســیج یکی از بهترین عناوینی اســت که از سوی 
امام راحل به این نهاد مقدس داده شــده است. این جریان 
در آگاه ســازی و پیروزی انقلاب اســلامی تاثیر گذار بوده 
و تاکنــون شــاهد برکات و مجاهدت های زیادی از ســوی 
ایــن عزیزان بوده ایــم و امیدواریم تا زمــان ظهور حضرت 
حجــت )عج( این مجاهدت ها و تلاش ها تعاقب و تعامل 
داشــته باشد. نگاه پیشــگیرانه امام راحل به بسیج یکی از 
بزرگترین برکات بوده که ادامه داشت و ژرف اندیشی ایشان 
یکی از ارکان مهم برای تداوم نظام بوده، اظهار داشــت: در 
جایگاه پیشگیری در دولت متوجه اتخاذ تصمیم ها و صرف 

هزینه های سنگینی در جلوگیری از آسیب های اجتماعی 
هستیم. در کنار عدالت کیفری اتخاذ روش های پیشگیرانه 
بسیار مهم است و باید در این خصوص توجه بیشتری شود 
تا آسیب ها در جوامع بشری کاهش یابد به طوریکه در دهه 
های اخیر کشــورهای توســعه یافته توجه ویژه ای به این 

مقوله داشته اند.
اصل پیشگیری یک سیاست و راهبرد شود

نوروزی افزود: در بند پنج اصل ۱۵۶ قانون اساسی اقدام 
اساسی برای پیشگیری و اقدام مجرمان به عنوان یکی 
از مهمترین تفکرات قانون اساســی برای پیشگیری از 
جرم یاد می شود و یکی از مسایل بسیار مهم این است 
که در کنار تعقیب و مجازات اصل پیشگیری به عنوان 
یک سیاســت و راهبرد مورد توجه تمام دســتگاه های 
اجرایی قرار گیرد. در جزای اسلامی از کلمه »نکال« نام 
برده شده که عنوان بازدارندگی تلقی می شود و نکال به 
این معناســت که عقوبتی که مایه عبرت دیگران شود 
ضمــن اینکه امر به معــروف و نهی از منکر نیز یکی از 
موارد مهمی اســت که به نوعی تعیین و تکلیفی را بر 
دوش ما می گذارد که سیاســت های پیشگیرانه برای 
جلوگیری از اشاعه فحشــا از جمله آن است. در مبانی 
اعتقادی توجه به سیاســت های پیشگیرانه باید یکی 
از اصول مترقی در نظر تمام مســوولان در حوزه جرایم 
و آســیب های اجتماعی باشد و با توجه به آمار جرایم 
و آســیب ها لزوم توجه به پیشــگیری مهمتر از درمان 
است باید جدی گرفته شود. اتخاد اقدامات پیشگیرانه 
ورود پرونــده های جرایم را کاهش داده و از وقوع جرم 

جلوگیری می کند.
استفاده دشمنان از زبان هنر در جنگ جهانی رسانه ای

»فرید نجــف نیا« -معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع 
جرم دادگستری استان البرز- نیز گفت: هم اکنون در جنگ 
جهانی رسانه ای نظام سلطه هستیم و با حرکتی مذبوحانه 
در برابــر جمهوری اســلامی هیاهو بــه راه انداخته اند و در 
این مســیر از انواع ابزار هنری همچون فیلم کوتاه، عکس 
و موشــن گرافی بــرای جذب مخاطب اســتفاده می کنند. 
نمایشگاه پیشگیری از وقوع جرائم البرز در پنج بخش پیش 
بینی شــده که ۲ بخش آن به همت شهرداری کرج و فراجا 
اجرا شده است، برای راه اندازی این نمایشگاه از ظرفیت ۲۰۰ 
مترمربع فرهنگسرای غدیر استفاده کرده ایم که شروع یک 
اتفاق اســت و بزرگترین ویژگی آن این اســت که می توان 
پوسترهای این نمایشــگاه را در مناطق مختلف به نمایش 
گذاشــت.  همچنین در این نمایشگاهی مکانی تعبیه شده 
تا مردم در حوزه آسیب های اجتماعی با نخبگان گفت وگو 
داشــته باشــند و علاوه بر آن تولیدات فیلم کوتاه و موشن 
گرافی فراجا و قوه قضاییه در این مکان عرضه و به نمایش 

گذاشته می شود.

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

در آیین افتتاح نمایشگاه دائمی پیشگیری از وقوع جرم البرز چه گذشت؟

مدیران باید گوش شنوای دغدغه های مردم باشند
نماینده عالی دولت در استان البرز با تاکید بر اینکه مدیران باید گوش شنوای دغدغه های مردم باشند، گفت: 
راهنمایی  با  از مسائل  بسیاری  به مشکلات بطن جامعه می شود.  اشراف مدیران  دیدارهای مردمی بسترساز 
درست به مرجع مربوطه قابل حل است ولی برخی افراد از روند امور آگاه نیستند و دچار سردرگمی می شوند.

»علی حدادی« -نماینده مردم طالقان، نظرآباد، 
شورای  مجلس  در  چهارباغ  و  ساوجبلاغ 
اسلامی با اشاره به بهره برداری از جاده طالقان 
پس از ۲۱ سال گفت: ایمن سازی، رفع نواقص، 
احداث تونل، روشنایی و نصب سیستم های 
مخابراتی این جاده نیازمند اقدام فوری است. 
گاز رسانی یکی از زیر ساخت ها ی مهم در بالا 
طالقان و پایین طالقان است که با اخذ دستور 

منافع  است.  اجرا  حال  در  نفت  وزیر  از  ویژه 
مردم باید مورد توجه ویژه مدیران قرار گیرند، 
تامین اعتبار برای توسعه راه های استان البرز 
از جمله طالقان در نشست های تخصصی با 
مسوولان کشوری پیگیری شده است. تامین 
اعتبارات ملی در  از  برای ۱۵روستا  آب شرب 
سازندگی  بسیج  توسط  و  بوده  پیگیری  حال 

اجرا خواهد شد.

ــتگرد به طالقان  جاده هش
 به ایمن ســازی فوری نیاز دارد

رفاه  و  کار  تعاون،  -مدیرکل  دارایی«  »عبدالله 
اجتماعی استان البرز- اعلام کرد: بدنبال فراخوان 
قرارگاه اشتغال استان ۷۰۰ جوان جویای کار طی 
صنعتی  و  تولیدی  واحدهای  در  اخیر  روز  چند 
به کار  ۲ شهرستان نظرآباد و ساوجبلاغ مشغول 
شدند. این جویندگان کار پس از نام نویسی و انجام 
مصاحبه، فعالیت خود را در واحدهای تولیدی و 
صنعتی آغاز کردند. با تداوم برپایی قرارگاه های 

اشتغال در شهرک های صنعتی و مناطق تولیدی 
استان، حرکتی راهگشا در تامین نیروی کار ماهر 
و متخصص مورد نیاز بازار کار استان تجربه شود. 
در قرارگاه اشتغال شهرستان نظرآباد مشکل کمبود 
نیروی ماهر و کارآمد ۳۰ شرکت تولیدی برطرف شد 
، ضمن آنکه افراد جوینده کار نیز بدون واسطه و در 
گفت و گوی چهره به چهره با نمایندگان کارفرمایان 

وارد بازار کار شدند.

۷۰۰ نیــروی جویــای کار در صنایع البرز 
شدند فوری  جذب 

نقل قول محض اطلاع



روزنامه

55 فرهنگی
گردشگری به دادِ تایلند رسید

سال  سوم  ماه  سه  در  کشور  این  به  بین المللی  گردشگران  بازگشت  کردند:  اعلام  تایلند  مقام های 
آسیای  بزرگ  اقتصاد  دومین  تایلند  است.  کرده  کمک  تایلند  بالای  تورم  کنترل  به  میلادی  جاری 
شد،  مواجه  توجهی  قابل  اقتصادی  رکود  با  کرونا  همه گیری  دوران  در  که  می شود  محسوب  جنوبی 
است. بخشیده  بهبود  را  اقتصادی  وضعیت  میلادی  جاری  سال  در  کشور  این  مرزهای  بازگشایی  اما 
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کارشناسانپاسخدادند؛

آیا سینمای مستند به مخاطب عام نیاز ندارد؟

سی�ن و تئا�ت

۶ فیلم ایرانی در جشنواره 
یوروشورتس لهستان

»پری سا« بهترین فیلم جشنواره 
جیرونا اسپانیا شد

 بازگشت باب ایگر به دیزنی
 به عنوان مدیر عامل

 بــاب ایگر جایگزین باب چاپک بــه عنوان مدیر 
عامل دیزنی شد؛ رویدادی تکان دهنده برای بزرگترین 
شرکت رسانه ای و ســرگرمی جهان است که از زمان 
کناره گیری ایگر از سمت مدیرعاملی در آشفتگی قرار 
داشت.  جایگزینی ایگر که غافلگیری بیشتر صنعت 
ســرگرمی و وال اســتریت را به دنبال داشته، اواخر 
روز یکشنبه از ســوی هیأت مدیره دیزنی تأیید شد. 
زمزمه هایی مبنی بر تغییر به گوش می رسد اما این 
که ایگر دوباره به مدیرعاملی دیزنی برگردد هنوز دور 
از ذهن به نظر می رسید. این چرخش بازگشت استیو 
جابز پس از ۱۲ ســال به سکانداری اپل در سال ۱۹۹۷ 
کــه او از بنیانگذارانش بــود را یادآوری می کند. ایگر 
کمی کمتر از ســه سال مدیرعاملی دیزنی را بر عهده 
داشــت. به گفته ســوزان آرنولد رئیس هیات مدیره 
دیزنی، با دوره پیچیده تری که صنعت ســرگرمی در 
حال طی کردن آن اســت، باب ایگر باید در این دوره 

کلیدی، هدایت کننده کمپانی باشد.

  »گلادیاتورها« ســاخته مریم رحیمی، »سگ« به 
کارگردانی محمد حســن یاسائی، »ردو بدل« ساخته 
برزن رستمی، »حصار« ساخته مریم رضایی به عنوان 
محصــول ایران و فیلم کوتاه »رویــا« و »نازپری« به 
نویســندگی و کارگردانــی محمدرضــا محمــدی به 
عنوان محصول افغانستان به جشنواره یوروشورتس 
لهســتان راه یافتند. جشــنواره یوروشورتس در سال 
۱۹۹۲ توســط بنیاد ســینمای جوان لهســتان برای 
حمایــت از آثار هنرمندان جوان راه اندازی و ۷ ســال 
بعد، بخش مســابقه فیلم کوتاه بین الملل نیز به آن 
اضافه شده اســت. در دوره سی و یکم این جشنواره 
۶۰ فیلم کوتاه از کشــورهای مختلــف انتخاب و به 
نمایش درخواهند آمد. سی و یکمین دوره جشنواره 
بین المللــی یوروشــورتس از تاریــخ  ۲۸ نوامبــر تا 
۴ دســامبر )۷ تا ۱۳ آذرماه ۱۴۰۱( در شــهر گدانسک 
و ســپس در ۱۵ شهر دیگر لهســتان از جمله ورشو، 

کاتوویتس و زیلونا گورا  و... برگزار خواهد شد.

 فیلم ســینمایی پری ســا چهارمین ساخته فیلم 
بلند محمدرضا رحمانی به تهیه کنندگی سعید سعدی 
و ســرمایه گذاری مهدی رضایی در ســی و چهارمین 
جشــنواره فیلم جیرونا )Girona Film Festival( از ٨ 
تا 13 نوامبر )17 تا 22 آبان( در شــهر جیرونا اســپانیا 
برگزار شد و عنوان بهترین فیلم بلند جشنواره را کسب 
کرد و همچنین جایزه ویژه هیئت داوران جشــنواره 
نیــز به عباس غزالی بــرای نقش آفرینی در این فیلم 
اهدا گردید. در خلاصه فیلم سینمایی »پری سا« آمده 
اســت: پری سا دختر جوان و زیبایی است که به دلیل 
ظاهر جذابش به عنوان مــدل برای معرفی برندهای 
لوازم آرایشی و بهداشتی کار می کند، اما فرد ناشناسی 
ناغافل روی صورت پری ســا اسید می پاشد و نصف 
صورت او می ســوزد و یک چشــمش را از دست می 
دهــد. عباس غزالی، بهاره افشــاری، حمید گودرزی، 
ترلان پروانه، شــقایق فراهانی، مــارال فرجاد و صحرا 

اسداللهی در این فیلم ایفای نقش می کنند.

ان ی �ج سی�ن جشنواره

ایرنا- جذب مخاطب حداقلی یا حداکثری یا به تعبیری 
دیگر مخاطب عام و خاص موضوعی است که مستندسازان 
وفاق کاملی روی آن ندارند. بر این اساس برخی از منتقدان 
عقیده دارند تلاش برای جذب بیشتر مخاطبان به سینمای 
مستند مساوی با خالی شدن این سینما از محتواست و 
اساسا این سینما به دلیل ماهیت خود نیازی به مخاطب 
عام ندارد. از سوی دیگر اما هستند مستندسازانی که علاقه 
و باور دارند که دیده شدن حداکثری آثارشان می تواند به 
اثربخشی بهتر و بیشتر منجر شده و شاید تغییراتی را در 

ذهن و باور جامعه ایجاد کند.
 غایت هدف سینمای مستند وادارکردن مخاطب

 به تفکر است
اثرگذاری سینمای  در توضیح منشا  زاده«  بهرام  »حسن 
مستند در ذهن مخاطب عام و خاص بیان کرد: قدم های 
اول در ارتباط با مخاطب عام و دیده شدن فیلم ها توسط 
طیف وسیعی از مخاطبان توسط فیلم های مستند با 
موضوعات ورزشی برداشته شده است که از اقبال خوبی 
هم برخوردار شده اند ولی این غایت هدف سینمای مستند 
خارج  نمایش  سالن  از  راضی  تماشاگر  فقط  که  نیست 
شود بلکه هدف اصلی در کنار جذابیت های سینمایی و 
موضوعی وادارکردن مخاطب به تفکر است. تماشاگر باید 
راضی و متفکر از سالن خارج شود و دغدغه مستندساز، 
دغدغه مخاطب هم باشد. در این صورت است که سینمای 
مستند می تواند مدعی شود که می تواند منشاء اثر در 
جامعه باشد. در مورد سینمای مستند نیز همین موضوع 
بالقوه امکان جذب  صادق است. سینمای مستند بطور 
مخاطب عام و در نتیجه توجیه اقتصادی برای استقبال 
تهیه کنندگان را دارد ولی برای تبدیل این بضاعت بالقوه 
به بضاعتی بالفعل نیاز به حمایت و زمان دارد. با حمایت 
های اندک خوشبختانه قدم های اولیه برداشته شده ولی 
هنوز نیاز است که دولت و تلویزیون با روش هایی )که 
خود بهتر از من و ما می دانند( از تهیه کنندگان فیلم های 
مستند حمایت کنند. معافیت های مالیاتی، معافیت در 
هزینه های تبلیغاتی در رسانه ها و مهم تر از همه خودی 

دانستن مستندسازان و اعتماد به آثاری که بظاهر جسورانه 
است، می تواند فرصت بیشتر و بهتر دیده شدن فیلم های 
مستند را فراهم آورد که خود بهترین راهکار برای حذب 
سرمایه در این شاخه سینمایی است. همه ما می دانیم که 
برخلاف سینمای داستانی رویکرد اصلی در سینمای مستند 
موضوع محور است، یعنی فیلم مستند باید موضوعی بکر 
و بدیع داشته باشد تا مورد توجه قرارگیرد و ساختار و بیان 
سینمایی در فیلم مستند در درجه دوم اهمیت قراردارد. 
یعنی اگر مخاطب عام با دیدن نام کارگردان و یا بازیگر 
تشویق به تماشای یک فیلم داستانی می شود، در مورد 
سینمای مستند این موضوع فیلم است که باید جذابیت 
داشته باشد. موضوع فیلم معمولاً در نام و عنوان فیلم 
مستتر نیست و خلاصه موضوع فیلم هم در مواد تبلیغی 
و  اطلاع  بدون  تماشاگر  بنابراین  شود،  نمی  درج  فیلم 
پیش زمینه باید به تماشای فیلمی بنشیند که هیچ پیش 
فرضی از آن ندارد. اینجاست که رسانه های دولتی از جمله 
تلویزیون می توانند در معرفی فیلم ها و جذب مخاطب 
نقش فعالی داشته باشند؛ فکر کنید اگر تیزرها و تریلرهای 
فیلم های مستند در تلویزیون معرفی و تبلیغ شوند، چقدر 

می تواند برای جذب مخاطب موثر واقع شود.

توانسته ایم مخاطب های عام بیشتری را به سینمای 
مستند جذب کنیم

به  عام  مخاطب  جذب  توضیح  در  قنوانی«  »مهدی 
سینمای مستند به عنوان یک دستاورد، بیان کرد: در 
ایران به خصوص در این سال ها )۱۵ سال پیش به این 
طرف( بحث مستند اجتماعی تا حد زیادی پررنگ تر شده. 
بر این اساس توانسته ایم مخاطب های عام بیشتری را به 
این سینما جذب کنیم و کارکردهای اجتماعی سینمای 
سینمای  اساس  این  بر  کرده ایم.  برجسته  را  مستند 
جایگاه  و  باشد  موفق  زیادی  حد  تا  توانسته  مستند 
خودش را پیدا کند. این موضوع باعث شده آن تصویر 
کلیشه ای قدیمی که مخاطب عام از سینمای مستند در 
معنای حیات وحش داشت، رنگ ببازد. امروز مخاطبان 
بر اثر این موفقیت آگاه شده اند و در هرجایی وقتی بحث 
مستند می شود این سینما را با دغدغه مندی نسبت به 
پرداختن به مشکلات اقتصادی، فرهنگی می شناسند. 
یعنی دیدگاه نسبت به این موضوع تغییر کرده و این را 
می توان یکی از کارکردهای مثبت جشنواره های مستند 
و تبلیغاتی )هرچند کم بوده است( دانست که در این 

حوزه روی داده است.

 

اخبارسینما

شوک به سینمای جهان؛

 ۱۹ سال حبس
 برای زوج ستاره تلویزیون آمریکا 

به خاطر فرار مالیاتی
تاد و جولی کریسلی زوج ستاره تلویزیونی آمریکایی 
بهترین  »کریسلی  واقعی(  )نمایش  شو  رئالیتی 
می داند« از سوی دادگاه فدرال به اتهام فرار مالیاتی 
در مجموع به ۱۹ سال حبس و ۳۲ ماه حبس تعلیقی 
محکوم شدند. ژوئن ۲۰۲۲، تاد کریسلی و همسرش 
جولی به خاطر کلاهبرداری بانکی و فرار مالیاتی و 
و  وام  دریافت  برای  بانک ها  به  جعلی  اسناد  ارائه 
تامین مالی سبک زندگی مجلل خود مجرم شناخته 
 Chrisley Knows( می داند  بهترین  کریسلی  شدند. 
که  است  آمریکایی  تلویزیونی  Best( یک مجموعه 
برای نخستین بار در ۱۱ مارس ۲۰۱۴ پخش شد. این 
داستان حول محور زندگی تاد کریسلی، سرمایه دار 
املاک و مستغلات جورجیا و خانواده ثروتمندش 

می چرخد.
به دنبال صدور حکم دادگاه فدرال، پخش مجموعه 
تلویزیونی تاد و جولی کریسلی هم لغو شد. به نقل 
از اینترتینمنت ویکلی، قاضی فدرال تاد کریسلی را 
به ۱۲ سال زندان به اضافه ۱۶ ماه معافیت محکوم 
کرد. همچنین همسرش جولی از سوی این دادگاه 
تعلیقی  حبس  ماه   ۱۶ اضافه  به  زندان  سال   ۷ به 
محکوم شد. اخبار مربوط به محکومیت کریسلی ها 
تنها یک هفته پس از آن منتشر شد که پسر ۱۶ ساله 
آن ها، گریسون، پس از جراحات وارده در یک تصادف 

رانندگی در نشویل در بیمارستان بستری شد.
میلیون   ۳۰ کریسلی  خانواده  دادستان ها،  گفته  به 
دلار وام بانکی تقلبی برای تأمین هزینه های زندگی 
پر زرق و برق و هزینه های گزاف خود دریافت کرده 
ستاره های  به  تبدیل  اینکه  از  پیش  حتی  است، 
تلویزیون شوند. دادستان ها می گویند که آن ها از یک 
شرکت تولید فیلم که تحت کنترل زوج کریسلی بود 
برای مخفی کردن درآمد استفاده کردند تا از دریافت 

مالیات پرداخت نشده جلوگیری کنند.

»Page Six« منتشر کرد؛

 پشت پرده رابطه 
لئوناردو دی کاپریو و جی جی حدید

به تازگی عکسی از جی جی حدید و لئوناردو دی کاپریو 
در شهر نیویورک منتشر شده است. در حالی که نیروهای 
امنیتی آنها را با عجله از رستوران خارج می کردند، زوج 
فراری از دوربین، دی کاپریو، سرمایه دار ریسک پذیر، ویوی 
نوو، سعی کردند از دید عکاسان پنهان شوند. دی کاپریو 
یک کلاه بیسبال، ماسکی که بیشتر صورتش را می پوشاند، 
شلوار جین مشکی، کفش ورزشی سفید و یک کت مشکی 
حجیم به تن داشت. حدید یک پیراهن، یک ژاکت چرمی 
شایعات  بود.  پوشیده  روی صورتش  آبی  روسری  یک  و 
آشنایی جی جی حدید، مدل ۲۷ ساله و لئوناردو دی کاپریو، 
بازیگر ۴۸ ساله در ماه سپتامبر)شهریور( در هفته مد با هم 
آشنا شدند و در عکس های منتشر شده به نظر می رسید 
که این دو با هم اوقات خوبی را سپری می کردند. به گفته 
با )صفحه شش( »Page Six« مصاحبه کرده  منبعی که 
است؛ آنها با یکدیگر آشنا شدند و رابطه خود را به آهستگی 
پیش می برند، حتی آن ها گه گاهی، تنهایی هم مسافرت 
می روند اما بیشتر اوقات در جمع دیده می شوند. در همان 
روزی که حدید در فشن شوی ورساچه بهار/تابستان ۲۰۲۲ 
قدم زد، دی کاپریو نیز آنجا در میلان حضور داشت. در طول 
هفته مد پاریس، دی کاپریو در همان هتل رویال مونسو، 
جایی که حدید نیز در آن جا اقامت داشت. این دو در ماه 
گذشته، بار دیگر در یک جشن بزرگ هالووین در محوطه 

نیروی دریایی بروکلین با هم دیده شدند.
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ورزشی
فغانی داور برزیل - صربستان شد

را  قطر   ۲۰۲۲ جهانی  جام  گروهی  مرحله  از  صربستان  و  برزیل  دیدار  ایرانی  داور  فغانی،  علیرضا 
خواهند  منصوری  محمدرضا  و  ابوالفضلی  محمدرضا  دیدار،  این  در  او  دستیاران  زد.  خواهد  سوت 
دیدارهای  همچنین  و  بود  زده  سوت  را  صربستان  و  برزیل  دیدار  هم  قبلی  جهانی  جام  در  او  بود. 
بود. کرده  قضاوت  هم  را  جام  هشتم  یک  مرحله  در  آرژانتین  و  فرانسه  مهم  دیدار  و  جام  رده بندی 
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جام جهانی، بیست ودومین دوره ی خود را در کشور قطر از 
۲۰ نوامبر آغاز کرده است، آن هم در شرایطی که در ۲۱ دوره 
گذشته این رقابت ها، تنها ۶ تیمِ میزبان قهرمان جهان 

شده اند که همگی در قرن بیستم بوده است. 
به گزارش دنیای هوادار؛ در اولین دوره رقابت ها، اروگوئه 
میزبان در سال ۱۹۳۰ قهرمان جام جهانی شد و در سال 
۱۹۳۴ برای دومین دوره پیاپی، این ایتالیا بود که به عنوان 

میزبان، قهرمان جام جهانی شد. اما سومین تیمی که 
به عنوان میزبان به مقام قهرمانی دست یافت، ۳۲ سال 
بعد از قهرمانی ایتالیا، در سال ۱۹۶۶ تیم ملی انگلستان 
در ومبلی لندن قهرمان جام جهانی شد. همچنین در جام 
جهانی ۱۹۷۴ آلمان به عنوان میزبان مسابقات به قهرمانی 
رسید و ۴ سال بعد نیز آرژانتین برای اولین بار در کشور خود 

به قهرمانی رسید و به عنوان پنجمین کشوری شناخته شد 
که با استفاده از میزبانی به قهرمانی می رسید.اما در آخرین 
دوره ای که در قرن بیستم و برای ششمین بار و آخرین بار تا 
این دوره یک تیم با میزبانی به مقام قهرمانی رسید، تیم 
ملی فرانسه در سال ۱۹۹۸ بود، بعد از آن کشورهای صاحب 
فوتبال از جمله آلمان در جام جهانی ۲۰۰۶ و برزیل در جام 

جهانی ۲۰۱۴ میزبان مسابقات شدند که نتوانستند به عنوان 
میزبان به قهرمانی برسند و باید دید در قرن ۲۱ کدام تیم 
برای اولین بار به عنوان میزبان مسابقات به قهرمانی جام 
جهانی خواهد رسید و نام خود را به عنوان هفتمین میزبان 
جام جهانی و اولین تیم میزبان در قرن بیست و یکم در 

تاریخ جام های جهانی ثبت خواهد کرد.

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

قرن ۲۱، قرنی که هیچ میزبانی، قهرمان جام جهانی نشده!

ان نصف �ج

متأســفانه کاری غیر از انتقاد چندین باره از وضعیت موجود 
هیاُت والیبال اســتان اصفهان نمی توان انجام داد که قریب 
به ۹ ماه است با سرپرستی اداره می شود و سال های مدیدی 
اســت که معضلی به صورت همیشــگی در والیبال اصفهان 

وجود داشته و دارد و امروز بیشتر خودنمایی می کند.
هیاُت والیبال نصف جهان به جای آنکه به موازات پیشــرفت 
والیبال ایران، رشــد و پیشــرفتی داشــته باشــد، روز به روز 
از توســعه و گسترش و پیشرفت آن کاســته شده است! به 
همین خاطر من نگارنده برحســب و ظیفه و رســالتی که بر 
دوش دارم ناچــار شــدم بار دیگر قلم خــود را به این منظور 
بــکار ببرم و به ضعف ها و نارســائی های فاحش در والیبال 
نصف جهان اشاره ای داشته باشم تا شاید مسئولان امر به ویژه 
جناب استاندار و مدیرکل ورزش و جوانان برای رفع مشكلات 

دامنگیر والیبال این دیار کهن چاره ای  بیاندیشند.
اصــولأ وقتی انتظار می رود با گذر زمان که با افزایش تجربه و 
تازه شــدن افکار همراه اســت، شاهد تحول و دگرگونی در رفع 
مشــكلات ابتدائی و با استفاده از علم پیشرفته مربیان جوان 
و تحصیلکرده کار زیربنایی و توجه به سازندگی فزونی پیدامی 
کند، متأســفانه در هیاتُ والیبال اســتان اصفهان بیش از هر 
زمان دیگــری نارضایتی وگلایه مندی خانــواده بزرگ والیبال 
افزایش پیدا کرده، تا جائی که برای اکثر پیشکسوتان این رشته 
مفرح و پرطرفدار این سئوال مطرح است که چرا چراغ  هیاُت 
والیبال استان اصفهان سوسو می زند و رو به خاموشی است؟ 
مضاف براینکه در سال های اخیر با وجود پتانسیل بالا و جوانان 
و نوجوانان خوبی که در سطح استان وجود دارد، در زمینه کار 
زیربنایی والیبال پســران کار اساسی و اصولی صورت نگرفته 

است و نه تنها دچار پیشرفت نشده که همچنان لنگ می زند.
بی تردید مایه شرمســاری این اســتان پهناور نیســت که با 
جمعیتی بالغ بر پنج میلیون  و سرشار از استعدادهای ناب 
بشنوی و ببینی برخلاف وعده های توخالی رئیس مستعفی 
هیاُت والیبال استان دچار حکایت معروف سال به سال، دریغ 
از پارســال شــده که کاملأ در موردش صدق می کند، چرا که 
خوب ادای متحول کردن والیبال اســتان اصفهان را درآوردند 
اما...چرا طی ۹ ســال گذشته وضعیت این هیاُت بد وبدتر از 
قبل شــده، در حالیکه والیبال اصفهان در چهار دهه گذشته 
طلایه دار والیبال ایران بوده و علاوه بر تیم منتخب بزرگسالان 
در مسابقات قهرمانی کشور مشهد که مقام قهرمانی را بدون 

در نظر گرفتن عنوان تیم تهران که متشکل از ملی پوشان بود 
و در یک جدال فشرده و تنگاتنگ پنج گیمه به لطف ناداوری 
اول شده بود! تیم کاملأ بومی با مربیان بومی با نام ذوب آهن 

نماینده شایسته اصفهان قهرمان دسته دو کشور شد. 
امروزه با شــرایطی که در هیاُت والیبال استان اصفهان دیده 
می شود، باور داریم که اوضاع والیبال ریشه دار اصفهان بدجور 
بهم ریخته اســت و امید چندانی به بهبود آن نمی رود، مگر 
اینکــه جوان پرجوش و تحصیل کــرده ای که خود از جنس 
والیبال باشد در راُس هیاُت ناکارآمد فعلی، قرار بگیرد. در ادامه 
باید به صحبت ها و انتقاداتی که این روزها بشــدت افزایش 
پیدا کرده است، اشاره داشته باشیم که منتظر برگزاری مجمع 
انتخاباتی برای انتخاب فرد اصلح و واجد شرایطی برای هیاُت 
والیبال اســتان اصفهان روزشــماری می کنند. اسامی که در 
ارتباط با تیم های ذوب آهن نماینده شایسته اصفهان در این 
گزارش تقدیم مخاطبان روزنامه دنیای هوادار و دوســتداران 
والیبال و بالاخص جامعه والیبال اســتان اصفهان می شود، 
جملگی جوانان بومی است و نشانگر این حقیقت انکارناپذیر 
که والیبال در اصفهان از پســرفت زیادی در ســال های اخیر 

برخوردار بوده است.
عکس مربوط به ســال ۱۳۷۰ یعنی ۳۱ ســال پیش است که 
پایه گــذار آن در دهــه ۶۰ دو ابــر مرد ورزش اصفهان اســتاد 
جواد پرورش رئیس هیاُت وقت و تشکیل دهنده تیم استاد 
حســینعلی توصیفیان اولین مدیرعامل باشــگاه ذوب آهن 
اصفهان بودند که از مربیان بومی)مرحوم حسن رهنما به عنوان 
ســرمربی و حســن افغان مربی تیم و پرورش رئیس وقت 
هیاُت والیبال اســتان اصفهان در پست مدیر فنی استفاده 
شــده بود. این تیم که از ســال ۱۳۷۰ با نــام ذوب آهن وارد 
مسابقات لیگ دسته دو شد و با کسب مقام قهرمانی به دسته 
یک صعود کرد که هم بهترین تیم شناخته شد و هم حسین 
کلکی نما پاســور تیم و هوشــنگ عابدیان آبشار زن قدرتی 
به عنوان بهترین ها برگزیده شدند، سایر بازیکنان عبارت بودند 

از داریوش جعفری، محمد حیدری ، وحید نیازمند امیرحسین 
صدیقی، عباسعلی ایرانپور، شــهرام کریمی، مجید ضیایی، 
کیوان عابدزاده، رســول کیوانپور، ولی اله شــکرالهی، خسرو 
دهنوی، محمد عابدیان، محسن هرندی زاده، مسعود رفیعی، 
ســپهر گلچین و حســین بهادری که دوران طلائی والیبال 
اســتان اصفهان را رقم زدند اما متأســفانه بعــد از آن دوران 
هيأت والیبال دست به دست شد و از آن دوران طلائی فاصله 
گرفت، اگر چه در سال های دهه ۸۰ و۹۰ دو باشگاه ذوب آهن 
و گیتی پسند و فولاد مبارکه بطور مقطعی و با استفاده از کادر 
مربیگری و بازیکنان غیر بومی در لیگ برتر ســرمایه گذاری 
کردنــد که دور از انتظار نتیجــه مطلوبی نیز نگرفتند.لازم به 
یادآوری اســت که در دهه ۷۰ و در زمان ابراهیم خلیلی مدیر 
عامل وقت باشگاه فولاد مبارکه، تیم این باشگاه با استفاده از 
مربیان بومی همچون بهروز شیرازی، حسن افغان، هوشنگ 
عابدیان، بهزاد بزرگزاد و محمد صادق پشنگ و بازیکنان بومی 
در رقابت های لیگ دســته یک درخشــیدند و جوانان خوبی 
نظیر، علی صیاد نصیری، مصطفی سلکی، داریوش شیبانی، 
رامین یاوری، شهرام کریمی و... را به خانواده والیبال اصفهان 
معرفی کردند، اما ناگفته نماند که علاوه بر سه باشگاه فولاد 
مبارکه ســپاهان، ذوب آهن و گیتی پسند، به همت مربیان 
زحمت کشی نظیر علی شیاسی در شاهین شهر، کمال محبی 
در شــهرضا، عموزاده، حســن حاجریــان، مرتضی حمامی، 
رودخانه ای، باغ شــیخی و بزرگی در کاشان، حبیب طالبی در 
گلپايگان، حیدری و مســعود محمدزاده در نجف آباد و سایر 
شهرستان ها درسال های اخیر با تشکیل آکادمی های خوبی، 
در دو بخش پســران و دختران به کار ســازندگی پرداخته اند 
و تیــم های نونهالان، نوجوانان و جوانان سرشــار از انگیزه و 
شایســته ای را پرورش می دهند بدون کمک هیاُت  والیبال 
اســتان که در حال حاضر مدتهاســت بدون مسئول مانده و 

هیچ کس هم به فکر چاره اندیشی نیست.
البتــه در گفت وگویی که با دکتر جــواد محمدی مدیرکل 
ورزش و جوانان اســتان اصفهان داشتیم و علت تاُخیر در 
امر برگزاری مجمع انتخاباتی هيأت والیبال استان را جویا 
شدیم، ایشان اظهار داشتند با اضافه شدن کاندیداهای واجد 
شــرایط و با این اشــاره که تیمور باجول رئیس مستعفی 
هیاُت بازنشسته شهرداری اصفهان است و نمی تواند در این 
دوره به عنوان کاندیدای احراز پســت رئیس هیاُت شرکت 
داشته باشــد بزودی زود نسبت به برگزاری مجمع عمومی 
انتخابات رئیس هیاتُ والیبال اســتان بــا حضور داورزنی 
رئیس و تقــوی دبیرکل فدراســیون والیبال ایــران اقدام 

مقتضی بعمل خواهد آمد.

قابلتوجهمسئولیناستان؛

»اصفهان« طلایه دار پیشین والیبال ایران

سوژه

با حداقل هفت تغییر؛

ترکیب ایده آل ایران برای بازی 
مقابل ولز چگونه خواهد بود؟

ایرنا- تیم ملی فوتبال ایران در نخســتین بازی خود در مرحله 
گروهی جام جهانی قطر شکســت سنگینی را مقابل انگلیس 
تجربه کرد. پــس از این بازی در خصوص ترکیب ابتدایی تیم 
ملی نقدهایی انجام شــد و برخی از کارشناسان فوتبال اعتقاد 
داشتند کی روش می توانست برای این بازی ترکیب بهتری را به 
میدان بفرستد.  برخی بازیکنانی که مقابل انگلیس به میدان 
رفتند نتوانســتند انتظارات را بــرآورده کنند و به همین خاطر 
پیش بینی می شود که کی روش برای ۲ بازی پیش رو مقابل ولز 
و آمریکا تغییرات زیادی در ترکیب ابتدایی تیم ملی لحاظ کند.

اگر علیرضا بیرانوند شرایط بازی داشته باشد او سنگربان ایران 
در بازی با ولز خواهد بود. در غیر این صورت حسین حسینی 
یا حتی امیــر عابدزاده وظیفه حفاظــت از دروازه تیم ملی را 
بر عهده خواهند داشــت. حســینی در بازی با انگلیس ۶ گل 
دریافت کرد و شــاید به لحاظ روحی شرایط بازی مقابل ولز را 
نداشــته باشد و همین موضوع شانس عابدزاده را برای حضور 
در این بازی را بیشتر می کند. محمدحسین کنعانی زادگان و 
شــجاع خلیل زاده می توانند بهترین انتخاب های کی روش در 
خط دفاعی باشــند. رامین رضاییان که در جام جهانی روسیه 
عملکرد خوبی در ترکیب تیم ملی داشــت با حضور کی روش 
بار دیگر شــانس ملی پوش شدن را پیدا کرد و به همین خاطر 
او می تواند گزینه مناســبی برای حضور در سمت راست خط 
دفاعی تیم ملی باشــد. میلاد محمدی مدافع چپ تیم ایران 
در بازی روز گذشــته بود. بعید اســت او در ۲ بازی باقیمانده 
تیم ملی شانسی برای حضور در ترکیب اصلی تیم ملی داشته 
باشد. کی روش برای مدافع چپ تیم ملی گزینه های زیادی در 
اختیار ندارد. قرار بود ابوالفضل جلالی بازیکن فیکس تیم ملی 
در این پست باشــد؛ اما اشتباهات او در بازی با تونس باعث 
تغییر نظر سرمربی تیم ملی شد و با این شرایط حضور احسان 
حاج صفی به عنوان مدافع چپ می تواند بهترین تصمیم این 
مربی باشد.برای ۳ هافبک میانی تیم ملی هم احمد نورالهی، 
سعید عزت الهی و سامان قدوس انتخاب های خوبی خواهند 
بود. عزت اللهی نسبت به نورالهی و قدوس عقب تر و در فاصله 
نزدیک تر به خــط دفاعی بازی خواهد کرد. اگر ســردار آزمون 
شرایط ۹۰ دقیقه بازی را داشته باشد مهدی طارمی در بازی با 
ولز وینگر چپ تیم ملی خواهد شــد و در زمانی که تیم ملی 
مشغول بازی دفاعی است این بازیکن هافبک چپ می شود. 
جهانبخش یکی از ضعیف ترین بازیکنان ایران در شکست ۶ بر 
۲ مقابل انگلیس بود و نیمکت نشینی او در بازی با ولز قطعی 
به نظر می رســد. علی قلی زاده با حضــور در نیمه دوم بازی با 
انگلیس توانست بازی نسبتا خوبی به نمایش بگذارد و منطقی 
اســت که او در بازی با ولز وینگر راســت تیم ملی و جانشین 
جهانبخش شــود. برای پست مهاجم هم همانطور که عنوان 
شد همه چیز بستگی به شرایط آزمون دارد. حضور او در ترکیب 
اصلی باعث خواهد شد فاز تهاجمی تیم ملی قدرتمندتر شود 
و طارمی فضای بیشــتری برای نمایش توانایی هایش داشته 
باشد.شکست از انگلیس تجربیات زیادی برای تیم ملی داشت 
و باید امیــدوار بود کی روش از این تجربیات برای شکســت 
تیم ولز استفاده کند. بازی با ولز برای کی روش و شاگردانش 
سرنوشت ســاز خواهد بود و ســرمربی پرتغالی تیم ملی باید 

بهترین ترکیب خود را در این بازی به میدان بفرستد.

اصغر قلندری

محسن بهره دار



روزنامه

77 ورزشی
کی روش: بازیکنان دشمن ما نیستند!

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با انتشار پستی در شبکه های اجتماعی از حواشی این روزهای پیرامون تیم ملی 
انتقاد کرد. کارلوس کی روش در صفحه اینستاگرامش از شرایط اخیر و حواشی به وجود آمده انتقاد کرد. او با انتشار 
ویدئویی از برخی کامنت ها در ذیل صفحات اجتماعی بازیکنان در یک جمله نوشت: بازیکنان دشمن ما نیستند!
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داستان جلد

رونالدو: علاقه من به منچستریونایتد و هوادارانش هرگز تغییر نخواهد کرد

برگه طلاق امضا شد!
کریستیانو رونالدو که هفته گذشته و در مصاحبه ای 
جنجالی به تمامی ارکان باشگاه منچستریونایتد تاخته 
و اعضای مدیریتی و کادر فنی را به شدت مورد انتقاد 

قرار داده بود، از این باشگاه به صورت رسمی جدا شد.
درست یک سال و نیم پیش و در تابستان سال 2021 بود 
که کریستیانو رونالدو تمایلی به ماندن در یوونتوس نشان 
نداده و تصمیم به بازگشت به لیگ برتر گرفت. در ابتدا 
اخبار حاکی از آن بود که مقصد بعدی او منچسترسیتی 
است و ستاره پرتغالی شاگرد پپ گواردیولا می شود، اما 
رونالدو در ساعات پایانی نظر خود را تغییر داده و بعد از 

13 سال به اولدترافورد بازگشت. خود این بازیکن 
بعدها فاش کرد تماس با سرالکس فرگوسن 
داشته  تصمیمش  تغییر  در  مهمی  نقش 
است. بازگشت به منچستریونایتد با گلزنی 
در  او  و  شد  مصادف  رونالدو  متوالی  های 

اولین فصل 24 بار توانست با لباس این تیم 
اما درخشش رونالدو  باز کند.  را  دروازه حریفان 
نیز نتوانست منجر به کسب حتی سهمیه لیگ 
جدایی  از  بعد  و  تیم شود  این  برای  قهرمانان 
رانگنیک  رالف  سولسشر،  گونار  اوله  زودهنگام 
را  موفقیت شیاطین سرخ  زمینه  نتوانست  نیز 

فراهم کند.غیبت در لیگ قهرمانان اصلا باب میل 
به  تابستان تمایلی  او در فصل  نبود و  کریستیانو 
حضور در تمرینات پیش فصل زیر نظر اریک تن 
در  رونالدو  انتظار،  مطابق  پس  نداد.  نشان  هاخ 
بازی های ابتدای فصل جایی در ترکیب نداشت و 
وقتی یونایتد زیر نظر سرمربی هلندی اوج گرفت، 
نیازی به حضور او در میدان حس نمی شد. اما یک 

مصاحبه توفانی در هفته های اخیر پایان کار رونالدو را 
رقم زد. او تاکید کرد در یک دهه اخیر هیچ تغییری در 
ساختار باشگاه رخ نداده و یونایتد اصلا پیشرفت نکرده 
است. ستاره 37 ساله همچنین اریک تن هاخ را نیز به 
بی احترامی به خودش متهم کرده و در واقع زمین و 
زمان را متهم کرد.تردیدی وجود نداشت که دیگر جایی 
اولدترافورد وجود نداشت و در آستانه  برای رونالدو در 
اولین بازی تیم ملی پرتغال در جام جهانی، شب گذشته 
این باشگاه ضمن تشکر از خدمات رونالدو در دو 
مقطع حضور در یونایتد، رسما اعلام کرد توافق 
بین طرفین با توافق دوجانبه تمام شده است. 
رونالدو  ترین مشتری  عنوان جدی  به  از چلسی 
نام برده شده و او رویای تاد بولی، مالک متمول 
و جدید این باشگاه است.  پس هر چقدر دوره 
اول حضور رونالدو در یونایتد با خاطرات شیرین 
به  آزاردهنده  و  تلخ  مقطع  این  بود،  همراه 
او در آستانه 3٨ سالگی  پایان رسید و حالا 
بود. خواهد  جدیدی  ماجراجویی  دنبال  به 
به  کوتاهی  واکنش  رونالدو  کریستیانو 
صحبت  از  »پس  گفت:  و  داشته  خبر  این 
توافق  متقابلا  منچستریونایتد،  باشگاه  با 
کنیم.  تمام  زودتر  را  قراردادمان  که  کردیم 
دوست  را  هواداران  و  منچستریونایتد  من 
کرد.   نخواهد  تغییر  هرگز  این حس  و  دارم 
با این حال به نظر می رسد فرصتی مناسبی 
برای من فرا رسیده تا به دنبال یک چالش جدید 
باشم. برای یونایتد در ادامه فصل و آینده آرزوی 

موفقیت دارم.«

سوژه

دبیر تحریریه 

»کیروش«وهیجانیکهپایدارنیست؛

دقیقه ۹، تسلیم و شکست
ملی  تیم  هدایت  از  اسکوچیچ«  »دراگان  چرا 
برکنار شد؟ مشخص است، برای بهبود کیفیت 
فنی تیم برای نتیجه گیری در جام جهانی. اما اگر 
چنین اتفاقی نیفتد چی؟ تنها هزینه سازی بوده 
»کارلوس کی روش« ما  فرصت سوزی. پس   و 
 را در پایان سفر به قطر با نتایجش می سنجیم 
دقیقه   ۱۸۰ حداقل  نیز  آخر  ایستگاه  تا  و 
است.  باقی  آمریکا  و  ولز  برابر   دست   نخورده 
هر چند تیم ملی در شرایطی با نتیجه ی غیر 
شکست  انگلیس  برابر   ۲ بر   ۶ پذیرشِ  قابل 
خورد که این تجربه تلخ بیشتر به تصمیم های 
عجیب  ترکیب  از  می گردد؛  باز  تیم  سرمربی 
در  او  پیش بینی  غیرقابل  واکنشِ  تا  اولیه 

دقیقه ۹.
پس از مصدومیت »علیرضا بیرانوند« و خروج 
او از ترکیب در دقیقه ۹ بازی، سرمربی تیم ملی 
از فرط ناراحتی دست هایش را به سرش کوبید 
و آن قدری از اتفاق رخ داده برای گلر شماره 
یک تیمش بِهَم ریخته بود که حتی برای دادن 
روحیه به »سید حسین حسینی« نیز اقدامی 
به شخصیت  مربی  از  واکنشی عجیب  نکرد؛ 
کمبود  از  نشات گرفته  می تواند  که  کی روش 
با  باشد و به مقوله های عدم سازگاری  باورها 

تغییرات و عدم اطمینان به آن بازگردد.
مجدد  تنظیم  و  تغییر  برابر  در  او  که  چرا   
ایده هایش با آن چیزی که از ابتدا متصور بود، 
اثری از آن کی روش قدرتمند گذشته نداشت 
»بیرو«  تعویض  از  پس  علت،  همین  به  و 

در مدیریت و کنترل تیم ناتوان ماند و این 
تسلیم زودهنگام، تنها نکته ای است که امروز 

می تواند نگران کننده باشد. 
که  انقلاب گونه ای  زحمات  از  جدا  باری! 
کی روش برای رشد فوتبال ایران کشیده، یکی 
از شاخصه هایی که او را در زمانی که فاصله ی 
چندانی تا رسیدن به دهه هشتم زندگی اش 
ندارد، به نیمکت تیم ملی رسانده، شخصیتِ 
منحصر بِفرد اوست؛ یک رهبر جنگنده که در 

هیجانی  ثبات  از  اثری  سه شیرها،  با  جدال 
درخشان گذشته در عملکردش دیده نمی شد و 
بی تردید، اگر این حس در ادامه راه احیا نشود 
مبارزه  روشِ  جنگیدن،  هوشمندانه  بازهم  و 
می تواند  نباشد،  قطر  در  ملی  تیم  سرمربی 
برای کی روش و ایران به معنای نقطۀ پایان 
تلقی گردد. پس باید برای اعلام رسمی پایان 
یا شروع دوباره پیرمرد پرتغالی روی نیمکت، 

اندکی صبر کرد.

 

رویداد

آرژانتین یک - عربستان 2؛

 نخستین شگفتی جام 
در دیدار اول گروه C جام جهانی قطر، دو تیم آرژانتین و 
عربستان برابر هم به میدان رفتند که این دیدار با پیروزی 
عربستانی ها به پایان رسید. گزارش زنده این دیدار را در زیر 

می خوانید:
داور: اسلاوکو وینچیچ )اسلوونی(

ورزشگاه: لوسیل
گل: لیونل مسی )۹( - صالح الشهری )۴۸( ، سالم الدوساری )۵۲(
کارت زرد: عبدالله المالکی )۶۷(، سالم الدوساری )۷۹(، سعود 
عبدالحمید )۸۱(، نواف العبید )۸۹( و محمد العویس )۹۰+۱(

کارت قرمز: -
ترکیب آرژانتین: امیلیانو مارتینز، ناهوئل مولینا، کریستین 
اوتامندی،  نیکولاس   ، مارتینز(  لیساندرو   ،  ۵۹( رومرو 
نیکولاس تاگلیافیکو )۷۰، مارکوس آکونیا(، لئاندرو پاردس 
)۵۹ ، انزو فرناندز(، رودریگو د پل، گومز )۵۹ ، جولیان آلوارز(، 

لیونل مسی، لائوتارو مارتینس و آنخل دی ماریا
ترکیب عربستان: محمد العویس، سعود عبدالحمید، حسان 
محمد   -  ۹۰+۸ الشهرانی)  یاسر  البلیهی،  علی  التمبکتی، 
نواف   ، الفرج )۴۵+۴  المالکی، سلمان  البورایک(، عبدالله 
البریکان)۸۹،  فرانس  الدوساری،  کنو، سالم  عبید(، محمد 

هایتم اسیری( و صالح الشهری )۷۸، سلطان الغنام(

دانمارک صفر - تونس صفر؛ 

هیچ برای هیچ
در اولین دیدار از گروه D جام جهانی قطر، دو تیم دانمارک 
و تونس از ساعت ۱۶:۳۰ دقیقه برابر هم به میدان رفتند که 
این دیدار با تساوی بدون گل به پایان رسید. گزارش زنده این 

دیدار را در زیر می خوانید:
داور: سزار آرتورو راموس )مکزیک(

ورزشگاه: اجوکیشن سیتی
کارت زرد: راسموس کریستنسن )۲۵( ، ماتیاس ینسن )۷۸(

کارت قرمز: -
کیائر  اندرسن، سیمون  اشمایکل،  دانمارک: کسپر  ترکیب 
آندریاس کریستنسن، یواکیم مله،  )۶۵- ماتیاس ینسن(، 
توماس دلینی )۴۵- دامسگارد(، کریستین اریکسن، راسموس 
کریستنسن، پیر امیل هوبرگ، آندریاس اسکوف اولسن)۶۵ 

- یسپر لینسروم( و کسپر دلبرگ )۶۵ - آندس کرنلیوس(
برون،  دیلان  دراغر،  محمد  دحمان،  ایمن  تونس:  ترکیب 
یاسین مریاح، منتصر الطالبی، علی العابدی، الیاس صخیری، 
انیس بن سلیمان )۶۷- نعیم السلیطی(، عیسی العیدونی، 
عصام الجبالی )۸۰ - طاها خنیسی( و یوسف المساکنی )۸۰ 

- مجبری هانیبال(

مکزیک صفر  - لهستان صفر؛

 سرد و بی روح!
در دیدار نخست مرحله گروهی گروه C جام جهانی قطر، دو 
تیم ملی فوتبال مکزیک و لهستان برابر هم به میدان رفتند 

که گزارش زنده این دیدار را در زیر می خوانید:
داور: کریس بث )استرالیا(
ورزشگاه: استادیوم دوحه

)مکزیک(،  مورنو  هکتور  و  سانچس  خورخه  زرد:  کارت 
فرانکوفسکی )لهستان(

کارت قرمز : -
ترکیب مکزیک: گیرمو اوچوآ، سسار مونتس، هکتور مورنو، 
خورخه سانچس، خسوس گایاردو، ادسون آلوارس، هکتور 
هررا)۷۱- کارلوس رودریگس(، لوییس چاوس، الکسیس وگا 
)۸۴- اوریل آنتونا(، هنری مارتین )۷۱- رائول خیمنس( و 

هروینگ لوسانو.
بارتوش  )دروازه بان(،  شزنی  وویزچک  لهستان:  ترکیب 
برژینسکی، کمیل گیلیک، یاکوب کیویور، متی کش، یاکوب 
ژیمانسکی)۷۲�  سباستین  کرچوویاک،  گرگور  کامینسکی، 
میلیک(،  آرکادیوش   -۸۸( زیلینسکی  پیوتر  فرانکوفسکی(، 
نیکولا زالفسکی)۴۵- کریستین بیلیک( و روبرت لواندوفسکی.

داستان جلد

پیروزی برابر آرژانتین، عربستان را 
تعطیل کرد؛

 پاداش هنگفت
 »محمد بن سلمان«؛ 

۴۷ میلیارد تومان!
  تیــم ملــی فوتبــال عربســتان 
پیروزی تاریخــی را در جام جهانی 
۲۰۲۲ کســب کــرد و توانســت بــا 
نتیجه ۲ بــر یک برابــر آرژانتین به 
پیروزی دســت پیدا کند. ســلمان 
بن عبدالعزیر آل ســعود، پادشــاده 
عربســتان با درخواست ولیعهد این 
کشــور برای تعطیلی روز چهارشنبه 
به مناســبت پیــروزی تاریخی برابر 
آرژانتین موافقت کــرد و به همین 
خاطر امروز چهارشــنبه همه ادارات 
و ســازمان های دولتی و دانشگاه ها 
و مــدارس در عربســتان تعطیــل 
شــدند. همچنین پادشاه عربستان 
بابت پیروزی تیم کشــورش مقابل 
آرژانتین بــه هر کــدام از بازیکنان 
عربستان پنج میلیون ریال سعودی 
معادل ۴۷ میلیــارد تومان پاداش 
پرداخت. بن ســلمان همچنین فردا 
را در ایــن کشــور تعطیلی رســمی 
اعــام کــرد تا مــردم به جشــن و 

پایکوبی بپردازد.
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